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Protokół nr 49/2022 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Promocji, Transportu,  Infrastruktury, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska  
Rady Powiatu w Kętrzynie 
z dnia 4 października 2022 r., godz. 14:00 
 
Ad. pkt 1 i 2 
Otwarcie posiedzenia 

Posiedzenie Komisji Budżetu, Promocji, Transportu, Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska Rady Powiatu w Kętrzynie prowadził Przewodniczący Komisji Ryszard Kawczyński, który 
powitał wszystkich uczestników posiedzenia i stwierdził prawomocność obrad. Podczas otwarcia 
posiedzenia nieobecny radny Jarosław Pieniak, lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 
Następnie Przewodniczący przedstawił zaproponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
3. Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2022 roku. 
4. Informacja na temat współpracy Powiatu z partnerami krajowymi i zagranicznymi. 
5. Informacja według stanu na 2021 rok na temat chorób zakaźnych wśród mieszkańców powiatu, 

stanu higienicznego miejsc żywienia zbiorowego oraz placówek handlowych. 
6. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu przewidzianych do podjęcia na LII sesji Rady 

Powiatu w dniu 6 października 2022 roku w sprawach: 
a) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia  

i mieszkaniach chronionych Powiatu Kętrzyńskiego; 
b) zmiany Uchwały Nr XLVII/390/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 30 marca 2022 r.  

w sprawie określenia zadań powiatu z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 
zatrudniania osób niepełnosprawnych na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych; 

c) zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu 
Kętrzyńskiego, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłaty za korzystanie 
z tych przystanków; 

d) ustalenia na obszarze powiatu kętrzyńskiego opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego 
przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od 
wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w 2023 roku; 

e) wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statku lub innego obiektu pływającego 
obowiązujących w 2023 roku; 

f) nadania tytułu honorowego „Za Zasługi dla Powiatu Kętrzyńskiego”; 
g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 – 2035; 
h) zmian w budżecie powiatu na rok 2022; 
i) udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „BARCJA” na realizację inwestycji „Budowa 

ścieżki rowerowej na odcinku Kętrzyn – Gierłoż – Parcz – etap I”; 
j) rozpatrzenia skargi na Zarząd Powiatu w Kętrzynie. 

7.  Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski. 
8. Przyjęcie Protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 16 sierpnia 2022 r. 
9. Zamknięcie posiedzenia. 
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Przewodniczący Ryszard Kawczyński zaproponował, aby przenieść punkt 6 f) do punktu  
3 porządku obrad, ze zmianą numeracji kolejnych punktów. Przewodniczący wyjaśnił, że na 
posiedzeniu obecny jest Pan Zbigniew Nowak, który przedstawi kandydata do Tytułu Honorowego „Za 
Zasługi dla Powiatu Kętrzyńskiego”. 
 
 Komisja jednogłośnie głosami 5 „za” przyjęła zaproponowaną zmianę porządku obrad. 
 
 
Ad. pkt 3  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu honorowego „Za Zasługi dla Powiatu 
Kętrzyńskiego” 
  
 Wnioskodawca Pan Zbigniew Nowak poinformował, że wskazał kandydaturę Pana Stanisława 
Tołwińskiego do otrzymania tytułu honorowego „Za Zasługi dla Powiatu Kętrzyńskiego”. Następnie Pan 
Nowak przedstawił w skrócie swojego kandydata i jego zasługi dla naszego powiatu. Pan Nowak 
powiedział, że większość mieszkańców zna Pana Tołwińskiego ze względu na prowadzenie lotniska 
Wilamowo i organizację pokazów lotniczych AirShow, które częściowo odbywają się na lotnisku 
Wilamowo k. Kętrzyna. Pan Tołwiński za swoją działalność otrzymał szereg wyróżnień, nie tylko na 
terenie Giżycka i powiatu giżyckiego. Jest to postać pozytywna, aktywna w życiu publicznym od wielu 
lat, oprócz wielu wyróżnień lokalnych i nagród lotniczych posiada również odznaczenia państwowe 
takie jak Kawalerski Krzyż Orderu Odrodzenia Polski, Komandorski Krzyż, trzy Złote Krzyże Zasługi oraz 
Medal za Ofiarność i Odwagę podczas akcji ratunkowej. 
 Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Baraniecka poinformowała, że w dniu 22 września 
odbyło się posiedzenie kapituły, na którym jej członkowie przeanalizowali wniosek i zaopiniowali go 
pozytywnie.  
 Radny Mirosław Bobrowski powiedział, że przedstawiony kandydat jest osobą o wysokiej 
kulturze osobistej, a organizowane przez niego pokazy lotnicze znane są nie tylko w Polsce ale również 
w całej Europie.  
 
Na obrady przybył radny Jarosław Pieniak. Obecnych 6 członków komisji.  
 

Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 
nr 2). 
 
 
Ad. pkt 4  
Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2022 roku 
  
 Skarbnik Powiatu Bogusław Lichocki poinformował, że Zarząd Powiatu przyjął informację  
o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za I półrocze 2022 r. uchwałą nr 1135/2022  
z dnia 25 sierpnia 2022 r. i odniosła się do tego Regionalna Izba Obrachunkowa, która 31 sierpnia 2022 
r. wydała pozytywną opinię o przedłożonej przez Zarząd Powiatu informacji o przebiegu wykonania 
budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za I półrocze 2022 r. Następnie Skarbnik przedstawił członkom komisji 
najważniejsze dane dotyczące wykonania budżetu wraz z porównaniem do analogicznego okresu 2021 
roku (zał. nr 3). Skarbnik poinformował, że następuje zmiana trendu dotycząca planowania dochodów i 
wydatków bieżących, ponieważ jest świadomość, że dochody bieżące jst będą ograniczane, a chodzi  
o PIT, CIT i subwencję oświatową, które wzrosły tylko o 5% względem roku ubiegłego, przy czym 
inflacja jest już na poziomie 17,2 %. Skarbnik dodał, że wydatki bieżące wzrosły o 9,9%. Skarbnik 
wyjaśnił, że nie widzi zagrożenia dotyczącego niewykonania dochodów bieżących i dodał, że w tym 
roku otrzymujemy dochód z PIT I CIT w stałej kwocie co miesiąc. Skarbnik zwrócił uwagę na inflację  
i ceny energii, węgla, ropy i gazu co wpływa zakupy usług i materiałów. Skarbnik wyjaśnił, że rok 2022 
zakończy się pozytywnie ale jesteśmy przed budżetowaniem roku 2023 i będzie tu duży znak zapytania 
w zakresie dochodów bieżących.  
 Starosta Michał Kochanowski poinformował, że sytuacja zewnętrzna ma duży wpływ na to co 
dzieje się w budżecie Powiatu i wystarczy spojrzeć na wydatki bieżące, które wzrosły w stosunku do 
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ubiegłego roku o 10%, a przy tym nadwyżka operacyjna -10%. Starosta dodał, że niepokojące są 
również wydatki na obsługę długu, ponieważ na koniec tego roku będzie to 610 000 zł, a na koniec 
roku 2021 było 163 000 zł czyli kwota wzrosła o 272%. Ponadto Starosta poinformował, że 
zaplanowano w budżecie dochód ze sprzedaży mienia na kwotę blisko 1 500 000 zł,  w ubiegłym roku 
w I półroczu wykonano plan na kwotę 84 000 zł, a w tym roku na kwotę 193 000 zł, ale wpływ na to ma 
sprzedaż nieruchomości w Reszlu. Starosta dodał, że jest to już drugi rok bez zaciągniętych 
zobowiązań. Starosta poinformował, że jeśli w przyszłym roku pojawią się wolne środki to należy 
zastanowić się czy nie spłacić wcześniej zobowiązań, z uwagi na to, że widzimy co dzieje się ze stopami 
procentowymi. 
 Przewodniczący komisji powiedział, że drastycznie wzrastają ceny energii, w związku z czym 
Minister Oświaty grozi zarządem komisarycznym za brak ogrzewania w szkołach. Przewodniczący 
zapytał, czy nie ma obawy, że w szkołach dla których organem prowadzącym jest Powiat Kętrzyński nie 
będzie zapewnione ogrzewanie. 
 Starosta wyjaśnił, że umowy na energię elektryczną obowiązują do końca marca 2023 roku  
i obowiązują stare stawki czyli ok. 900 zł za 1 MWh. Starosta dodał, że jesteśmy obecnie w grupie 
zakupowej firmy Voltra i przedstawili ofertę, w której cena wzrasta o 300%, ale postępowanie zostało 
unieważnione, ponieważ takie środki nie zostały zabezpieczone w budżecie. Starosta poinformował, że 
za miesiąc zostanie rozstrzygnięte kolejne postępowanie i trzeba zastanowić się czy nie przystać na 
ofertę z ceną wyższą o 300%, ponieważ później może to być jeszcze wyższa kwota. Starosta powiedział, 
że wszystkie nasze szkoły poza I Liceum Ogólnokształcącym są ogrzewane gazem i umowy też są 
zabezpieczone na długi czas, nawet cały 2023 rok. Starosta dodał, że budynek I Liceum 
Ogólnokształcącego im. W. Kętrzyńskiego ogrzewany jest przez Komec, a Dom Pomocy Społecznej  
i szpitale objęte są tarczą osłonową na ceny gazu, więc wzrost nie będzie aż tak drastyczny.  
 
Ad. pkt 5  
Informacja na temat współpracy Powiatu z partnerami krajowymi i zagranicznymi 
 
 Starosta Michał Kochanowski przypomniał, że informacja została przesłana członkom komisji wraz 
z materiałami sesyjnymi (zał. nr 4). Następnie Starosta poinformował, że w ramach współpracy odbyły 
się trzy wyjazdy do Włodzimierza z pomocą humanitarną finansowane ze zbiórek oraz trzy wyjazdy na 
uroczystości samorządowo-dożynkowe do partnerów w powiecie hrubieszowskim, solecznickim  
i gminie Uchanie. 
 Przewodniczący komisji wyraził opinię, że takie wyjazdy są potrzebne, ponieważ utrzymywanie 
kontaktu z samorządami w kraju i za granicą przybliża i stwarza możliwości rozwoju. 
 Starosta wyjaśnił, że gdyby nie ograniczenia związane z pandemią i wojną to możliwa byłaby 
również wymiany uczniów czy organizacja wydarzeń kulturalnych i sportowych. 
 
Członkowie komisji nie zgłosili pytań ani uwag do przedstawionego sprawozdania. 
 
Ad. pkt 6 
Informacja według stanu na 2021 rok na temat chorób zakaźnych wśród mieszkańców powiatu, 
stanu higienicznego miejsc żywienia zbiorowego oraz placówek handlowych 

Starosta poinformował, że Pani Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarni-Epidemiologicznej będzie na 
sesji Rady Powiatu, ale przesłała sprawozdanie w formie pisemnej, które radni otrzymali z materiałami 
sesyjnymi (zał. nr 5). 
 
Członkowie komisji nie zgłosili pytań ani uwag do przedstawionego sprawozdania. 
 
Ad. pkt 7 
Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w Kętrzynie, przewidzianych do podjęcia na LII sesji 
Rady Powiatu w dniu 6 października 2022 roku 
 

a) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia  
i mieszkaniach chronionych Powiatu Kętrzyńskiego 
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Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kętrzynie Dorota Siwicka poinformowała, że 
zmiana uchwały ma na celu dostosowanie nazw do wymogów ustawowych, a mianowicie Dom dla 
Matek z Małoletnimi Dziećmi i Kobiet w Ciąży jest również ośrodkiem wsparcia.  
 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 
nr 6). 
 

b) zmiany Uchwały Nr XLVII/390/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 30 marca 2022 r.  
w sprawie określenia zadań powiatu z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 
zatrudniania osób niepełnosprawnych na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

 
Dyrektor Dorota Siwicka powiedziała, że projekt uchwały dotyczy zmiany planu finansowego na 

zadania powiatu z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudniania osób 
niepełnosprawnych. Dyrektor wyjaśniła, że nie zostały wykorzystane środki w wysokości 60 000 zł na 
rehabilitację zawodową, a także 8 441 zł na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny dla 
osób niepełnosprawnych, w związku z czym te środki zostaną przeniesione na zadanie dotyczące 
dofinansowania zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze przyznawane osobom 
niepełnosprawnym, ponieważ w tym zakresie jest najwięcej potrzeb i złożonych wniosków.  
 

Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 
nr 7). 
 

c) zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu 
Kętrzyńskiego, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłaty za korzystanie 
z tych przystanków 

 
 Kierownik Działu Technicznego Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie Magdalena Nyczka 
wyjaśniła, że projekt uchwały został przygotowany ze względu na zmianę numeracji dróg, a poza tym 
ilość przystanków i stawki opłat pozostają bez zmian.  
 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 
nr 8). 
 
 

d) ustalenia na obszarze powiatu kętrzyńskiego opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego 
przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia 
od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w 2023 roku 
 

 Starosta Michał Kochanowski poinformował, że stawki z projektu uchwały pozostają takie 
same jak w bieżącym roku. Dodał, że umowa na prowadzenie parkingu strzeżonego obowiązuje do 
marca 2023 r., więc zostanie przeprowadzone nowe postępowanie na wybór wykonawcy tego zadania.  
 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 
nr 9). 
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e) wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statku lub innego obiektu pływającego 
obowiązujących w 2023 roku 
 

Naczelnik Agata Kowalska-Skórka poinformowała, że jest to już kolejny rok, gdy w postępowaniu 
nie pojawia się żadna oferta. Dodała, że stawki wynikające z Rozporządzenia są zbyt niskie, aby 
potencjalny Wykonawca chciał podjąć się tego zadania. Naczelnik wyjaśniła, że projekt uchwały 
zakłada maksymalne stawki i do tej pory nie było potrzeby usuwania i przechowywania obiektu 
pływającego.  

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 

nr 10). 
 

 
f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 – 2035 

 
 Skarbnik Powiatu Bogusław Lichocki przedstawił propozycje zmian zawartych w projekcie 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 – 
2035 oraz w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2022: 

 
I. Zmiany dochodów i wydatków – zadania zlecone 

 

1. Decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 297/2022 z dnia 28.09.2022 r. zwiększono plan 

dotacji celowej na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne, materiały ćwiczeniowe. 

Zadanie realizowane przez Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy (3 160,13 zł) oraz Starostwo 

Powiatowe (31,62 zł) 

Zw. D. 801; 80153; § 2110 – 3 193 zł 

Zw. W.                 § 4210 –       32 zł 

                                   § 4240 – 3 161 zł 
 

II. Zmiany dochodów i wydatków na zadania realizowane na mocy porozumień z organami 

administracji rządowej 
 

1. Na wniosek Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie dokonać przeniesienia wydatków pomiędzy 

paragrafami w Programie Osłonowym „Wspieranie Jednostek Samorządu Terytorialnego 

w Tworzeniu Systemu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie” 

Zmn. W. 852; 85205; § 4110 –      56 zł 

                                      § 4170 – 9 139 zł 

Zw. W.                          § 4010 – 9 193 zł 

                                       § 4120 –        2 zł 
 

III. Zmiany dochodów i wydatków – zadania własne 
 

1. Na wniosek Zarządu Dróg Powiatowych dokonać przeniesienia wydatków pomiędzy paragrafami 

w kwocie 51 100 zł oraz zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 18 900 zł, na wynagrodzenia, 

zakup energii i usług pozostałych 

Zw. D.    600; 60014; § 0830 –       250 zł 

                                      § 0870 – 13 000 zł 

                                      § 0920 –   3 585 zł 

                756; 75618; § 0490 –   2 000 zł 

                                      § 0640 –         65 zł 

Zmn. W. 600; 60095; § 6060 – 40 000 zł 
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                750; 75020; § 4040 – 11 100 zł 

Zw. W.    600; 60014; § 4300 – 15 000 zł 

                750; 75020; § 4010 – 30 000 zł 

                                      § 4260 – 10 000 zł 

                                      § 4300 – 15 000 zł 
 

2. Wprowadzić do budżetu realizowane wspólnie z Gminą Kętrzyn w systemie 50/50 zadanie 

„Wykonanie chodnika w drodze powiatowej nr 1735N, 1733N, 1618N w miejscowości Nakomiady 

- etap I” – kwota zadania 49 062 zł, w tym udział własny 24 531 zł, udział Gminy Kętrzyn 24 531 zł. 

Środki przesunąć z zadania pn. „Inwestycje wspólne z Gminami 50/50” 

Zmn. D. 600; 60014; § 6300 – 24 531 zł 

Zw. D.                          § 6300 – 24 531 zł 

Zmn. W.                      § 6050 – 49 062 zł 

Zw. W.                         § 6050 – 49 062 zł 
 

3. Udzielić dotacji dla Związku Gmin „Barcja” na dofinansowanie zadania pn. „Budowa ścieżki 

rowerowej na odcinku Kętrzyn - Gierłoż - Parcz - etap I". Środki przesunąć z zadania pn. 

"Inwestycje wspólne z gminami 50/50" 

Zmn. W. 600; 60014; § 6050 – 50 000 zł 

Zw. W.    630; 63003; § 6300 – 50 000 zł 
 

4. Dokonać zwiększenia planu dochodów i wydatków z tytułu środków z Krajowego Funduszu 

Szkoleniowego na kształcenie ustawiczne pracowników Starostwa Powiatowego oraz przeniesienia 

planu wydatków pomiędzy paragrafami wydatków 

Zw. D. 750; 75020 § 2170 – 2 560 zł 

Zmn. W.                  § 4530 – 3 000 zł 

Zw. W.                     § 2950 – 1 500 zł 

                                 § 4610 – 1 500 zł 

                                 § 4700 – 2 560 zł 
 

5. W związku z otrzymanymi darowiznami od: 

1) Młynomag Myszkowska, Rezanko, s.j. (2 000 zł), 

2) kół łowieckich: AKŁ „DARZ BÓR” (500 zł), KŁ „WIEWIÓRKA” (500 zł), KŁ „DANIEL” (300 zł), KŁ  

„SZARAK” (300 zł), 

3) MST sp. z o.o. (500 zł), 

4) FHU PIOTRKI s.c. (500 zł) 

dokonać zwiększenia dochodów i wydatków na "Partnerskie Święto Plonów, Reszel 2022" 

Zw. D. 750; 75075; § 0960 – 4 600 zł 

Zw. W.                      § 4300 – 4 600 zł 

 

6. W związku z wpłatami darowizn na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy dokonać zwiększenia 

dochodu i wydatków o 8 000 zł oraz zmiany klasyfikacji budżetowej  

Zmn. D. 754; 75421; § 0960 – 52 000 zł 

Zw. D.                          § 0720 – 60 000 zł 

Zmn. W.                      § 4210 – 26 000 zł 

                                     § 4300 – 26 000 zł 

Zw. W.                         § 4350 – 34 000 zł 

                                     § 4370 – 26 000 zł 
 

7. Dokonać zmiany klasyfikacji budżetowej środków z Funduszu Pomocy: 

1) w Zespole Szkół im. M. C. Skłodowskiej 
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Zmn. W. 801; 80115; § 4210 –  1 600 zł 

                                      § 4260 –  2 126 zł 

                                      § 4300 –  2 700 zł 

                                      § 4790 –  3 500 zł 

Zw. W.                          § 4370 – 6 426 zł 

                                      § 4750 –  3 500 zł 
 

2) w Powiatowym Centrum Edukacyjnym 

Zmn. W. 801; 80115; § 4210 –   1 600 zł 

                                      § 4300 –   2 000 zł 

                                      § 4790 –      500 zł 

                         80117; § 4210 –   4 500 zł 

                                      § 4260 –   2 126 zł 

                                      § 4300 –   5 000 zł 

                                      § 4790 –   4 910 zł 

Zw. W.   801; 80115; § 4370 –   3 600 zł 

                                      § 4750 –      500 zł 

                         80117; § 4370 – 11 626 zł 

                                      § 4750 –    4 910 zł 
 

3) w Starostwie Powiatowym 

Zmn. W. 801; 80120; § 2540 – 25 916 zł 

Zw. W.                          § 2340 – 25 916 zł 
 

4) w I LO im. W. Kętrzyńskiego 

Zmn. W. 801; 80120; § 4210 –   8 200 zł 

                                      § 4260 –   2 126 zł 

                                      § 4300 –   9 000 zł 

                                      § 4790 –   8 000 zł 

Zw. W.                          § 4370 – 19 326 zł 

                                       § 4750 –   8 000 zł 
 

5) w Zespole Szkół im. M. Rataja oraz przeniesienia wydatków pomiędzy paragrafami 

Zmn. W. 801; 80120; § 4210 –   5 400 zł 

                                      § 4260 –   1 364 zł 

                                      § 4300 –   6 000 zł 

                                      § 4790 –   7 000 zł 

                854; 85410; § 4210 –      774 zł 

                                      § 4270 – 10 000 zł 

                                      § 4300 – 30 843 zł 

                                      § 4790 –      100 zł 

Zw. W.   801; 80120; § 4370 – 12 764 zł 

                                      § 4750 –   7 000 zł 

                854; 85410; § 4260 – 40 000 zł 

                                      § 4370 –    1 617 zł 

                                      § 4750 –       100 zł 
 

8. W związku z otrzymaną darowizną na rzecz Powiatowego Ośrodka Wspierania i Rozwoju Edukacji 

od MAŁŻ PPUH s.c. dokonać zwiększenia dochodów i wydatków o 500 zł oraz przeniesienia 

wydatków pomiędzy paragrafami w kwocie 21 800 zł 

Zw. D.     801; 80146; § 0960 –      500 zł 
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Zmn. W. 854; 85406; § 3020 –   1 400 zł 

                                      § 4040 –      700 zł 

                                      § 4120 –   3 500 zł 

                                      § 4210 –   1 000 zł 

                                      § 4700 –      500 zł 

                                      § 4710 –   2 500 zł 

                                      § 4790 –   6 770 zł 

                                      § 4800 –   5 430 zł 

Zw. W.   801; 80146; § 4210 –       500 zł 

                      854; 85406; § 4010 – 21 800 zł 
 

9. Dokonać zwiększenia dochodów i wydatków z tytułu środków z Krajowego Funduszu 

Szkoleniowego na kształcenie ustawiczne pracowników Powiatowego Ośrodka Wspierania 

i Rozwoju Edukacji 

Zw. D. 801; 80146 § 2170 – 3 600 zł 

Zw. W.                     § 4700 – 3 600 zł 
 

10. Na wniosek Wydziału Oświaty i Zdrowia dokonać przeniesienia wydatków pomiędzy paragrafami  

w kwocie 14 400 zł w „Projekcie innowacyjno-wdrożeniowym w zakresie oceny funkcjonalnej” 

oraz zwiększyć wartość przedsięwzięcia o 2 zł 

Zmn. W. 801; 80195; § 4170 – 14 400 zł 

                                      § 4210 –            2 zł 

Zw. W.                          § 4010 – 12 094 zł 

                                      § 4110 –    2 079 zł 

                                      § 4120 –       204 zł 

                                      § 4710 –         25 zł 
 

11. Dokonać zmiany klasyfikacji budżetowej środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 

Zmn. W. 851; 85111; § 6220 – 5 051 484 zł 

                853; 85395; § 6050 – 3 005 083 zł 

Zw. W.    851; 85111; § 6100 – 5 051 484 zł 

                853; 85395; § 6100 – 3 005 083 zł 
 

12. Dokonać zmiany klasyfikacji budżetowej wpłat darowizn na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy 

Zmn. D. 852; 85295; § 0960 – 62 000 zł 

Zw. D.                          § 0720 – 62 000 zł 
 

13. Dokonać zwiększenia dotacji dla Powiatu Olsztyńskiego w wysokości 10 % kosztów uczestnictwa 

1 osoby w Warsztatach Terapii Zajęciowej w Biskupcu. Dla zbilansowania zwiększyć dochody PCPR 

Zw. D. 853; 85324; § 0970 – 893 zł (PCPR) 

Zw. W.         85311; § 2320 – 893 zł 
 

14. Dokonać zwiększenia dochodów i wydatków środków z Funduszu Pomocy z tytułu wsparcia 

w realizacji orzekania o niepełnosprawności 

Zw. D.  758; 75814 § 2100 – 203 zł 

Zw. W. 853; 85395 § 4370 – 203 zł (PCPR) 
 

15. W związku z otrzymanymi darowiznami na rzecz Powiatowych Domów Dziecka: 

1) w kwocie 1 000 zł od Nadleśnictwa Srokowo, 
2) w kwocie 1 200 zł od osób fizycznych, 

dokonać zwiększenia dochodów i wydatków 

Zw. D. 855; 85510; § 0960 – 2 200 zł 



 9 

Zw. W.                      § 4300 – 1 000 zł (PDD Reszel) 

                                  § 4300 – 1 200 zł (PDD Kętrzyn) 
 

16. Na wniosek Wydziału Rolnictwa i Gospodarowania Środowiskiem dokonać zwiększenia 

dochodów i wydatków z tytułu dofinansowania z Polskiego Związku Wędkarskiego na zakup 

urządzenia termowizyjnego. Dokonać zmiany klasyfikacji budżetowej 

Zmn. D. 900; 90095; § 2440 – 10 000 zł 

Zw. D.                          § 2460 – 10 000 zł 

                                     § 2700 –   3 000 zł 

Zw. W.                         § 4210 –   3 000 zł 

 
Starosta poinformował, że wykańczane są już kolejne pomieszczenia w Domu dla Matek  

z Małoletnimi Dziećmi i Kobiet w Ciąży, więc teraz będzie 20 miejsc. Ponadto Starosta powiedział, że po 
kolejnym przetargu na remont ulicy Zientary Malewskiej – Gałczyńskiego zabrakło w budżecie 253 000 
zł, ale Zarząd stwierdził, że wykonawca powinien zostać wyłoniony, ponieważ terminy obligują do 
zrealizowania inwestycji. Starosta wyjaśnił, że w ubiegłym tygodniu została podpisana umowa na 
remont ulicy Spichrzowej w Reszlu, ponieważ na ten cel jest dofinansowanie w ramach rezerwy 
subwencji ogólnej, w budżecie zapisana jest kwota ponad 1 000 000 zł, ale po pierwszym przetargu 
cena wynikająca z oferty to 2 000 000 zł, a po drugim postępowaniu 1 500 000 zł. Następnie Starosta 
powiedział że będzie omawiamy projekt uchwały o udzieleniu pomocy finansowej Związkowi Gmin 
BARCJA i wyjaśnił, że faktycznie brakuje Związkowi Gmin 150 000 zł na wkład własny, ale jesteśmy 
umówieni z Gminą Miejską Kętrzyn i Gminą Wiejską Kętrzyn, że dokładamy po 50 000 zł, ponieważ 
będzie to ścieżka rowerowa prowadząca do plaży w Czernikach oraz dalej do Gierłoży i przebiega  
w pasie drogi powiatowej. Starosta dodał, że dofinansowanie do budowy ścieżki rowerowej wynosi 
prawie 5 000 000 zł. 
 
 Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

 Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
(zał. nr 11). 

 
 

g) zmian w budżecie powiatu na rok 2022 
  

Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 
nr 12). 

 
 

h) udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „BARCJA” na realizację inwestycji „Budowa 
ścieżki rowerowej na odcinku Kętrzyn – Gierłoż – Parcz – etap I” 
 

 Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 
nr 13). 

 
 

i) rozpatrzenia skargi na Zarząd Powiatu w Kętrzynie 
 

Na wstępie Przewodniczący poprosił Starostę o omówienie sprawy, której dotyczy skarga  
i zaproponował, że po wysłuchaniu Starosty na salę zostaną zaproszeni mieszkańcy miejscowości 
Studzieniec w celu przedstawienia argumentacji.  
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 Radna Ewa Wronisz powiedziała, że wybrała się na omawianą drogę i stwierdziła, że trzeba 
przyznać rację mieszkańcom co do zasadności skargi. Radna dodała, że do Gminy Korsze wpłynął 
wniosek mieszkańców Studzieńca w tej samej sprawie.  
 Radny Leszek Szewczuk poinformował, że również był na tej drodze w sobotę i uważa, że jej 
stan jest bardzo dobry pod względem przejezdności i jest równa. Dodał, że faktycznie przejeżdżając 
samochodem nad drogą unosi się kurz, ale tak jest na drogach szutrowych i można to zminimalizować 
jedynie zmniejszeniem prędkości jazdy.  
 Starosta poinformował, że przed remontem w okresie jesieni i wczesnej wiosny droga była 
nieprzejezdna i został przeprowadzony remont na odcinku ponad 3 km z dofinansowaniem ze środków 
zewnętrznych, z czego 1 km został wykonany z nawierzchni asfaltowej a dłuższy odcinek z kruszywa, co 
zupełnie zmieniło stan tej drogi. Starosta dodał, że zdjęcia pokazują, że sytuacja po remoncie 
diametralnie się poprawiła. Starosta poinformował, że Powiat Kętrzyński przez 4 lata na drogi 
powiatowe w gminie Korsze przeznaczył 25 500 000 zł, a z 450 km dróg powiatowych ogółem 90 km 
dróg jest właśnie w gminie Korsze. Starosta stwierdził, że zaangażowanie Powiatu w sprawę dróg  
w gminie Korsze jest ogromne. Starosta poinformował, że w przyszłości, jeśli pojawią się środki 
zewnętrzne to ta droga, mając obecnie solidną podbudowę, może mieć nawierzchnię asfaltową. 
Ponadto Starosta zauważył, że nie można pisać skarg do Wojewody na Powiat Kętrzyński żądając 
asfaltu i twierdząc, że droga wykonana jest z gliny, co jest nieprawdą. Starosta wyjaśnił, że z pisma 
wynika, iż Powiat przy wykorzystaniu dofinansowania wykonał drogę w złym standardzie i niezgodnie  
z technologią i procedurami. 
 Naczelnik Magdalena Osinowicz-Dąbrówna powiedziała, że nie zgadza się z zapisem  
w projekcie uchwały, który mówi o złym stanie technicznym drogi, ponieważ stan techniczny może 
ocenić tylko osoba z uprawnieniami drogowymi, która w czerwcu 2022 r. dokonała takiej oceny  
i wystawiła najwyższy stopień. Naczelnik wyjaśniła, że droga jest jeszcze na gwarancji, która kończy się 
w listopadzie br., ale zaplanowane jest już generalne usunięcie usterek w ramach gwarancji, a później 
droga przejdzie w utrzymanie Zarządu Dróg Powiatowych. Naczelnik wyjaśniła, że mieszkańcy 
powołują się na nieaktualną fotografię ze stycznia 2022 r., ponieważ od tamtej pory zostały 
przeprowadzone dwa remonty w ramach gwarancji. Naczelnik wyjaśniła, że droga wykonana jest 
zgodnie z projektem budowlanym z kruszywa niezwiązanego i należy ograniczyć prędkość pojazdów na 
tego typu nawierzchni.  
 Radny Leszek Szewczuk poinformował, że rozmawiał z mieszkańcami wsi, którzy zaznaczyli, że 
faktycznie chcieliby mieć nawierzchnię asfaltową ale będą również zadowoleni jeśli droga zostanie 
utrzymana w takim stanie jaki jest obecnie. 
 Następnie Przewodniczący zaprosił na salę mieszkańców Studzieńca i poprosił  
o przedstawienie swojej argumentacji dotyczącej skargi. 
 Mieszkanka Studzieńca, Pani Alina Kobylińska wyjaśniła, że chodzi o położenie asfaltu, 
ponieważ podłoże jest już wykonane, a obecnie po deszczu robią się dziury, natomiast podczas suszy 
powstaje żółty kurz. Mieszkanka dodała, że w listopadzie kończy się gwarancja i obawia się co będzie 
dalej, a droga ma tylko 2,5 km długości.  
 Kolejno Pani Renata Błażewicz poinformowała, że już od 2011 roku walczy o remont drogi 
powiatowej 1580N i dalej nie jest utwardzona, chociaż w 2020 roku wykonano przebudowę tego 
odcinka drogi, a już po zimie były liczne ubytki. Pani Renata poinformowała, że pierwsze naprawy 
przeprowadzono 28 maja 2021 r., następnie 6 września 2021 r., w październiku 2021 r., 6 lutego 2022 
r. Następnie Pani Renata zauważyła, że z 15 km drogi, tylko ten odcinek nie jest asfaltowy, a ruch jest 
duży.  
 Przewodniczący komisji powiedział, że mieszkańcy Studzieńca muszą uświadomić sobie, iż  
w powiecie jest dużo dróg w gorszym stanie, a ponadto w gminie Korsze wyremontowano w tej 
kadencji bardzo dużą ilość dróg.  
 Mieszkaniec Studzieńca powiedział, że trzeba wziąć pod uwagę środki, które zostały wydane na 
remont tej drogi, ponieważ w listopadzie kończy się gwarancja i jeśli nie będzie szybkiej decyzji  
w sprawie utwardzenia drogi to pieniądze pójdą w błoto. Dodał, że tą drogą jeździ ciężki sprzęt rolniczy 
oraz pojazdy transportujące zboże i nawozy, więc należy chociaż ją utwardzić, aby nie robiły się dziury 
oraz nie odpryskiwały kamieni spod kół.  
 Starosta Michał Kochanowski wyjaśnił, że droga przed remontem była w bardzo złym stanie  
i kwota 3 000 000 zł wydaje się gigantyczna, ale wówczas można było wykonać za tą kwotę drogę tylko 
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w takiej technologii. Starosta dodał, że ten problem należy wspólnie rozwiązać, ale w czerwcu tego 
roku specjalista ocenił drogę na najwyższą ocenę. Starosta dodał, że inwestycje są wykonywane na 
tych drogach, na które Powiat otrzyma dofinansowanie zewnętrzne, ponieważ z własnych środków nie 
jest w stanie wykonać tak dużej ilości inwestycji.  
 Mieszkaniec stwierdził, że na razie można odłożyć w czasie położenie asfaltu ale droga musi 
być bardzo dobrze zagęszczona i ubita żeby nie stwarzała zagrożenia.  
 Starosta poinformował, że Zarząd Dróg Powiatowych przejmie utrzymanie drogi i będzie 
wykonywał bieżące prace.  

Obrady opuścił radny Jarosław Pieniak. 

Starosta Michał Kochanowski złożył wniosek formalny o wprowadzenie zmian w treści projektu 
uchwały  Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie rozpatrzenia skargi na Zarząd Powiatu w Kętrzynie 
poprzez nadanie §1 brzmienia „Uznaje się skargę Pani Aliny Kobylińskiej na Zarząd Powiatu  
w Kętrzynie w zakresie złego stanu drogi powiatowej Nr 1580N w miejscowości Studzieniec za 
niezasadną z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu do uchwały” oraz zmianę brzmienia ostatniego 
akapitu uzasadnienia do projektu uchwały na „Z uwagi na przedstawiony wyżej stan faktyczny, Rada 
Powiatu w Kętrzynie uznaje skargę za niezasadną.”. 

Wniosek został przyjęty głosami 4 „za” i 1 „wstrzymującym się”.  
 

 Następnie Przewodniczący poddał pod opinię projekt uchwały z uwzględnieniem przyjętych 
wcześniej zmian w treści. 

 
Komisja głosami 4 „za” i 1 „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały (zał. nr 14). 
 

 
Ad. pkt 7 
Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski 

 
 Członkowie komisji nie zabrali głosu w tym punkcie obrad.  
 
Ad. pkt 8 
Przyjęcie protokołu. 
 
Komisja głosami  4 „za” i 1 „wstrzymującym się” przyjęła: 

 protokół z posiedzenia w dniu 16 sierpnia 2022 r. 
 
Ad. pkt 9 
Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenie Komisji Budżetu, Promocji, Transportu, 
Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu w Kętrzynie zostało zakończone  
o godz. 16:05. 
 
 
Protokołowała: 
 
M. Filipiak 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Promocji, Transportu, 

Infrastruktury, Rolnictwa  
i Ochrony Środowiska  

Rady Powiatu w Kętrzynie 
 

   /-/Ryszard Kawczyński 


